
VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 1 av 17 

Kommunstyrelsen 2014-12-17 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Plats och tid Kommunhuset, onsdagen den 17 december 2014, kl. 13.30 – 15:30 

  

Beslutande  Monica Pettersson (M), ordf.  

Anders Gullander (FP), 1 v. ordf. 

Annika Andersson Ribbing (S), 2 v. 

ordf. 

Marie Bladholm (M) 

Peter Frej (M) 

 

Britt Lindmark (FP) 

Stefan Dozzi (KD) 

Ina Ununger (C) 

Sandro Wennberg (S) 

Malin Åberg Aas (MP) 

 

Tjg ersättare 

 

 

Övriga ersättare 

Mikael Lindström (S), § 211 

Kenneth Ehrnstedt (S), §211-216 

 

Fredrik Sneijberg (FP) 

Allan Sooman (FP) 

Jan Dolk (KD) 

 

Christer Löfving (SD), § 211-216 

Hanna Thorell (MP), § 212-216 

 

Mats Skoglund (V) 

Hanna Thorell (MP), §211 

Mica Nordström (C) 

    

Övriga deltagare Stellan Folkesson 

Maria Larsson Ajne 

 

Marie Näslund 

Annica Lempke 

 

Utses att justera Annika Andersson Ribbing (S) 

 

Justeringens tid och 

plats 

Fredag den 19 december på kanslienheten, Skogsbo 

 

Protokollet innehåller  § 211 - 216 

 

 

Underskrifter Sekreterare ......................................................................... 
    Marie Näslund 

 

  Ordförande ......................................................................... 
    Monica Pettersson 

 

  Justerande ......................................................................... 
    Annika Andersson Ribbing (S) 

 

 

 

Anslag om justering uppsatt 2014- 

 

Anslaget skall nedtas 2015- 

 

  Underskrift ......................................................................... 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 2 av 17 

Kommunstyrelsen 2014-12-17 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Innehållsförteckning 

Innehåll 
Innehållsförteckning ..................................................................................... 2 
Reglemente för teknisk nämnd, bygg, - miljö och 

hälsoskyddsnämnden, utbildningsnämnd, socialnämnd, vård och 

omsorgsnämnd, näringslivsnämnd, överförmyndarnämnd, valnämnd, 

kultur- och fritidsnämnd ................................................................................. 3 

Reglemente, delegationsordning, firmateckningsordning samt 

arbetsutskott och planutskott för kommunstyrelsen ....................................... 8 

Yttrande över väg 222 Skurubron ................................................................... 12 
Fyllnadsval till kommunstyrelsens planutskott (S) ......................................... 15 
Fyllnadsval till kommunstyrelsens arbetsutskott (S) ...................................... 16 
Övriga frågor ................................................................................................... 17 
 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 3 av 17 

Kommunstyrelsen 2014-12-17 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr 14KS/0372 Kommunstyrelsen 2014-12-17 § 211 

Reglemente för teknisk nämnd, bygg, - miljö och 
hälsoskyddsnämnden, utbildningsnämnd, 
socialnämnd, vård och omsorgsnämnd, 
näringslivsnämnd, överförmyndarnämnd, valnämnd, 
kultur- och fritidsnämnd 
 
Kommunstyrelsens förslag och beslut 
 

1. Reglemente för bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnden antas 

2. Reglemente för kultur- och fritidsnämnden antas 

3. Reglemente för näringslivsnämnden antas 

4. Reglemente för socialnämnden antas 

5. Reglemente för tekniska nämnden antas 

6. Reglemente för utbildningsnämnden antas 

7. Reglemente för valnämnden antas 

8. Reglemente för vård- och omsorgsnämnden antas 

9. Reglemente för överförmyndarnämnden antas 

10. ”Gemensamma bestämmelser för nämnder och styrelser i Värmdö 

kommun” upphör 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har beslutat att ändra nämndorganisationen för mandatpe-

rioden 2015 – 2018. Den förändrade nämndorganisationen syftar bl.a. till att 

tydliggöra respektive nämnds ansvarsområden och uppgifter. 

 

Förslag till reglementen för de nya nämnderna föreslås antas. Vidare föreslås 

att styrdokumentet Gemensamma regler för nämnder och styrelser i Värmdö 

kommun upphör att gälla. Dessa regler har förts in direkt i nämndreglementena. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens protokoll 2014-12-03 § 198. 

Nämndernas reglementen, KLK 2014-11-13 

 
Yrkanden 

Malin Åberg-Aas (MP) yrkar följande: 

 

1. Att ett nytt avsnitt läggs till under rubrik, Ledningsansvar för KFN och 

alla andra nämnder som har samma formulering. 

”Nämnden har till uppgift att verka för att de kommunala 

verksamheternas resultatenheter utvecklas vad det gäller effektivitet 

och kvalitet utifrån kommunens mål och riktlinjer. Arbetet ska ske 

genom att utveckla samarbetet inom förvaltningen samt med andra 
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utförare inom nämndens ansvarsområde. Respektive chef ansvarar för 

verksamhetens utformning inom resultatenheten.” 

 

2. Att punkt 3 under avsnittet 2.1 kundval stryks under samtliga nämnder. 

 

3. Att punkt 4 under avsnittet 2.1 kundval ska lyda: samverka med andra 

nämnder för att uppnå fastställda mål. 

 

4. Att ett nytt avsnitt läggs in under samtliga nämnder som lyder: 

 

Målstyrning 

Nämnden anger sina åtaganden, kopplat till inriktningsmålen, och utarbetar 

effektmål och indikatorer vars syfte är att visa i vad mån åtaganden uppnås. 

Dessa fastställs av Kommunfullmäktige att gälla under mandatperioden. 

 

1. I nämndens budget anges målvärde till valda indikatorer. Indikatorer 

och målvärde ska vara tydliga och mätbara samt möjliga att följa upp. 

2. Vidare anges aktiviteter som ska genomföras för att stödja gjorda 

åtaganden och därmed de strategiska målen. Nyckeltal är mått som följs 

långsiktigt men där målvärde saknas. 

3. Åtaganden och måluppfyllelsen ska återrapporteras kontinuerligt i 

delårsrapporter samt årsredovisning. 

4. Att NLN ansvarar för inhyrning och eventuella inköp av bostäder för 

flyktingar. 

5. Att ansvaret för gestaltning och utformning av offentliga byggnader och 

miljöer ligger kvar på KFN. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt kontorets 

förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt kontorets 

förslag. Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

Åberg-Aas (MP) tilläggsyrkandet eller avslår densamma och finner att 

kommunstyrelsen beslutar att avslå Åberg-Aas (MP) tilläggsyrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Annica Andersson Ribbing (S) och Mats Skoglund (V) lämnar följande 

protokollsanteckning: 

 

”Reglementen och delegationsordningar är grundläggande och helt nödvändigt 

för att veta vilket uppdrag man har som politiker i olika nämnder och styrelser. 

Dessa kan säkert utformas på väldigt många olika sätt och också med olika 

grad av detaljeringsnivå. 

 

Vi socialdemokrater har identifierat vissa brister som vi har påtalat i ett mejl i 

den remissrunda som beslutades om på förra kommunstyrelsen. En av 

detaljerna som bekymrar oss är uppgiften att säkerställa tillgång till bostäder 

för de flyktingar vi tar emot. Under en räcka av år har produktionen av 

hyresrätter i kommunen varit i princip obefintlig. Bostadskön har mer än 

fördubblats de två gångna mandatperioderna.  
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Det har gjort det svårt för kommunen att leva upp till sina åtaganden i avtal 

som tecknats med Migrationsverket. Socialnämnden, vilken haft ansvar för 

dessa frågor den gångna mandatperioden, har gång på gång slagit larm att man 

misslyckas med sitt uppdrag eftersom det inte går att få fram bostäder.  

 

I de förslag som nu ska behandlas görs ansvarsfördelningen mer komplicerad 

för just dessa frågor. Näringslivsnämnden ges ansvaret för 

flyktingmottagandet. Samtidigt sägs att det är Tekniska nämnden som har 

ansvar för själva bostadsfrågan. Men det är bara Kommunstyrelsen som kan 

förvärva bostäder. Det är som upplagt för ytterligare svårigheter och 

bekymmer. Vid dagens möte har majoritetens företrädare från alla partier 

bedyrat att de både förstår sina uppdrag, trots att det är väldigt lite beskrivet för 

exempelvis tekniska nämnden, kring dessa frågor. Vi kommer att följa frågan 

nära. Kommunen har just åtagit sig att nära nog tredubbla antalet personer som 

vi tar emot, enligt avtal med Migrationsverket. Det är viktigt och bra. Men om 

vi haft svårigheter tidigare, med färre antal personer i det tidigare avtalet, och 

en part mindre involverad, så minskar inte oron att bekymren ska öka med att 

klara det vi åtagit oss. 

 

Vi anser också att flera av miljöpartiets förslag gör reglementena bättre och 

återkommer kring detta när ärendena behandlas i kommunfullmäktige." 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande skriftliga reservation: 

”Vad är målet med Värmdö kommuns verksamheter? Jo kommunen ska på 

bästa sätt ge medborgarna god service, se till att den myndighetsutövning som 

sker ska ske rättssäkert, med omtanke, kvalitet och tydlighet. Vi ska ge våra 

barn de bästa förutsättningarna att växa upp till lärda, nyfikna och kreativa 

individer. Vi ska ta hand om vår natur, vårt vatten och vår biologiska mångfald 

så att det finns kvar för de som kommer efter oss. Vi ska skapa harmoniska, 

vackra och trygga bostadsområden. Kommunen ska kort sagt förvalta och 

förädla såväl välfärden som den del av planeten som vi lever i på allra bästa 

sätt.  

 

För att göra det finns ett antal styrdokument som ligger till grund för arbetet. 

Kommunen ska följa lagar och föreskrifter men också se till att utvecklingen 

går i riktning mot såväl Vision 2030 som nationella, regionala och kommunala 

målsättningar inom olika ansvarsområden. Reglementena delar upp dessa 

ansvarsområden mellan de olika delarna av den politiska organisationen, därför 

är det viktigt att de andas kvalitet, samverkan och medborgarnytta och att de är 

tydliga så att inga viktiga ansvarsområden faller mellan stolar eller glöms bort. 

 

De föreslagna reglementena är till stora delar tydliga och bra men Miljöpartiet 

har några förslag på justeringar som vi tror leder arbetet ännu tydligare till det 

hållbara samhälle som vi vill ha. 

 

Vi vill stryka fokus på konkurrensutsättning till förmån för fokus på kvalitet 

och samverkan och vi vill förtydliga hur arbetet med målstyrningen ska 

fungera eftersom vi inte tycker att det har varit tillräckligt bra under den 

senaste mandatperioden. Därför föreslår vi att ett helt nytt stycke kring 
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målstyrning läggs till under kapitlet kring styrmodeller. 

 

Vi har också sett problem med hur ansvaret för bostadsförsörjning för 

nyanlända och ensamkommande flyktingbarn ska kunna klaras av 

Näringslivsnämnden när den inte har befogenhet att hyra in eller köpa bostäder 

för ändamålet. Det är självklart att det kommunala bostadsbolaget ska bidra 

med de bostäder som finns till hands, men eftersom bristen på hyresrätter är 

stor kan det med kort varsel behöva anskaffas fler bostäder för ändamålet och 

då bör, enligt oss, Näringslivsnämnden ha rådighet över detta. Vi föreslår 

därför att NLN ska ansvara för inhyrning och eventuella inköp av bostäder för 

flyktingar. Alternativt bör hela uppdraget att ansvara för anskaffande av 

bostäder till flyktingar läggas på Kommunstyrelsen som i övrigt har rätt att 

införskaffa externa fastigheter. 

 

Det finns ytterligare ett uppdrag som vi inte ser har förts över till vare sig 

Tekniska nämnden eller Kommunstyrelsen och det är det oerhört viktiga 

ansvaret för gestaltning och utformning av offentliga byggnader och miljöer 

som hittills har legat på KFN. Det är den slutliga gestaltningen och 

utformningen av våra bostadsområden och våra verksamhetslokaler som visar 

om det blev ett lyckat område eller inte. Jag tror att de flesta av oss kan enas 

om att när vi befinner oss i miljöer som är väl gestaltade så trivs vi. Vi tycker 

att det är vackert och vi ser att det har funnits en omsorg om detaljer som ofta 

saknas i sämre utformade miljöer. För en hållbar samhällsutveckling är det 

viktigt att nogsamt lägga sista handen vid utformningen av såväl miljöskäl som 

estetiska hänsyn. Miljöpartiet vill därför att det ligger kvar på KFN som har 

hand om annan konstnärlig utsmyckning. 

 

Miljöpartiet yrkade därför på följande ändringar som samtliga röstades ner av 

Alliansen: 

 

1. Att det andra avsnittet under, Ledningsansvar för kommunal verksamhet 

inom KFN och alla andra nämnder som har samma formulering ska lyda: 

”Nämnden har till uppgift att verka för att de kommunala verksamheternas 

resultatenheter utvecklas vad det gäller effektivitet och kvalitet (stryka 

konkurrenskraft) utifrån kommunens mål och riktlinjer. Arbetet ska ske genom 

att utveckla samarbetet inom förvaltningen samt med andra utförare inom 

nämndens ansvarsområde. Respektive chef ansvarar för verksamhetens 

utformning inom resultatenheten.” 

 

1. Att punkt 3 under avsnittet 2.1 kundval stryks under samtliga nämnder. 

 

2. Att punkt 4 under avsnittet 2.1 kundval ska lyda: samverka med andra 

nämnder för att uppnå fastställda mål. 

 

3. Att ett nytt avsnitt läggs in under samtliga nämnder som lyder: 

 

Målstyrning 
 

Nämnden anger sina åtaganden, kopplat till inriktningsmålen, och 
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utarbetar effektmål och indikatorer vars syfte är att visa i vad mån 

åtaganden uppnås. Dessa fastställs av Kommunfullmäktige att gälla 

under mandatperioden. 

 

1. I nämndens budget anges målvärde till valda indikatorer. Indikatorer 

och målvärde ska vara tydliga och mätbara samt möjliga att följa upp. 

 

2. Vidare anges aktiviteter som ska genomföras för att stödja gjorda 

åtaganden och därmed de strategiska målen. Nyckeltal är mått som följs 

långsiktigt men där målvärde saknas. 

 

3. Åtaganden och måluppfyllelsen ska återrapporteras kontinuerligt i 

delårsrapporter samt årsredovisning. 

 

4. Att NLN ansvarar för inhyrning och eventuella inköp av bostäder för 

flyktingar.  

 

5. Att ansvaret för gestaltning och utformning av offentliga byggnader och 

miljöer ligger kvar på KFN”. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 8 av 17 

Kommunstyrelsen 2014-12-17 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr 14KS/0372 Kommunstyrelsen 2014-12-17 § 212 

Reglemente, delegationsordning, 
firmateckningsordning samt arbetsutskott och 
planutskott för kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag och beslut  
 

1. Reglemente för kommunstyrelsen antas. 

2. Delegationsordning för kommunstyrelsen antas, under förutsättning av 

beslut i kommunfullmäktige i punkt l. 

3. Firmateckningsordning inom kommunstyrelsens verksamhetsområde 

antas, under förutsättning av beslut i kommunfullmäktige i punkt l. 

4. Uppgifter och ansvar för kommunstyrelsens arbetsutskott antas, under 

förutsättning av beslut i kommunfullmäktige i punkt l. 

5. Uppgifter och ansvar för kommunstyrelsens planutskott antas, under 

förutsättning av beslut i kommunfullmäktige i punkt l. 

 
Beslutsnivå 

l. Kommunfullmäktige 

2-5. Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Utifrån kommunfullmäktiges beslut om kommunstyrelsens ansvarsområden 

och uppgifter har kommunstyrelsens styrdokument reviderats. Tillkommande 

ansvarsområden och uppgifter för kommunstyrelsen avser bland annat dess nya 

roll som krisledningsnämnd samt samhällsplaneringsnämndens ansvar inom 

detaljplanering. Andra områden, som exempelvis kommunstyrelsens ansvar för 

verksamhetslokaler, har förts över till andra nämnder. Under förutsättning att 

kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens reglemente föreslås övriga revi-

derade styrdokument antas. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens protokoll 2014-12-03 § 199. 

Reglemente, delegationsordning, firmateckningsordning samt arbetsutskott och 

planutskott för kommunstyrelsen, KLK 2014-11-10 

 
Yrkanden 

Malin Åberg-Aas (MP) yrkar följande: 

1. Att formuleringen ”Kommunstyrelsen har rätt att besluta om 

områdesbestämmelser och planbesked då dessa innebär avsteg från gällande 

översiktsplan.” stryks.  

2. Att politiska sekreterare precis som tidigare ska få närvara vid nämndernas 

överläggningar. 

3. Att första stycket under punkt 5 under Ansvarsområden för samtliga 

nämnder stryks. 

4. Att under delegationsordningen stryka formuleringen att det mesta i den 

kommunala verksamheten är att beteckna som ren verkställighet. 
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5. Att punkt 2.4 under avsnittet 2.2 i delegationsordningen Godkännande av 

förfrågningsunderlag vid upphandling av ej principiell karaktär ej ska vara på 

delegation till KD utan tas av nämnden. 

6. Att punkt 2.7 under avsnittet 2.2 i delegationsordningen Uppsägning eller 

hävning av avtal vid KD avtalsbrott för avtal om en kostnad av under 5 

miljoner kronor ej ska vara på delegation till KD utan tas av nämnden. 

7. Att punkt 2.12-2,20 ska delegeras till KSO och KD i förening 

8. Att punkt 3.1 och 3.6 under avsnittet Personalärenden ska tas av KSAU och 

inte delegeras till KD. 

9. Att punkt 4.16, 4.17, 4.18A och B, 4.19, 4.20 ska tas av KSPU och inte 

delegeras till KD. 

10. Att 5.1 tas av KS och inte på delegation. 

11. Att 6.12 tas av KSPU och inte delegeras till KD. 

12. Att punkt 6.25 under avsnitt 6.4 tomträtter stryks.” 
 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt med 

kontorets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt kontorets 

förslag. Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

med Åberg-Aas (MP) tilläggsyrkande eller avslår densamma och finner att 

kommunstyrelsen beslutar att avslå Åberg-Aas (MP) tilläggsyrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande skriftliga reservation: 

 

”Miljöpartiet ser att det också finns en del korrigeringar som behöver göras i 

reglementet för Kommunstyrelsen. Till exempel behöver det inte längre stå att 

”Kommunstyrelsen har rätt att besluta om områdesbestämmelser och 

planbesked då dessa innebär avsteg från gällande översiktsplan eftersom KS 

har hand om hela planprocessen. Vi ser inte heller att det första stycket under 

punkt 5 under ansvarsområden för samtliga nämnder behöver stå kvar. Men det 

är petitesser. Värre är att med den långtgående delegation som majoriteten nu 

föreslår. Med den kommer Värmdö kommun att bli en toppstyrd, centraliserad 

och enmansherraväldig förvaltningsorganisation eventuellt styrd av en folkvald 

politiker, KSO. Särskilt problematiskt är det att majoriteten vill släppa ifrån sig 

ledarskapet genom en formulering som att det mesta i den kommunala 

verksamheten är att beteckna som ren verkställighet. Det är att nonchalera 

ansvaret, trampa på demokratin och peka finger åt väljarna. 

 

Miljöpartiet har därför ett antal synpunkter på delegationsordningen. Vi anser 

att förfrågningsunderlag ska godkännas av KS såväl som av andra nämnder 

oavsett karaktär, för vem beslutar om det är av principiell karaktär eller inte, 

politiken eller Kommundirektören? Vi ser inte heller att punkterna 2.12-2.20 

bara ska tas av KD utan bör tas av KD och KSO i förening som är brukligt, t ex 

inom några av våra kommunala bolag. KSAU eller KS bör också ta beslut om 

3.1 som handlar om att genom kollektivavtal reglera förhållandet mellan 

kommunen som arbetsgivare och dess arbetstagare och om 3.6 som handlar om 

att fastställa löneintervaller. Detta eftersom det här är viktiga personalfrågor för 

kommunens ansvariga att vara med och besluta om då arbetsgivaransvaret 
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ligger under kommunstyrelsen. 

 

Miljöpartiet vänder sig också särskilt mot den långtgående delegationen vad 

gäller planfrågor som Alliansen förespråkar. Det är bra att frågan om att skicka 

ut på samråd har ändrats från delegation till KD till delegation till KSPUO men 

vi yrkar på att det ska vara planutskottet som tar det beslutet. Att inte ha sett 

hur planförslaget ser ut innan det går ut på samråd innebär att Alliansen 

delegerar till förvaltningen att utforma detaljplanen och till utskottets 

ordförande att godkänna samrådsförslaget utan godkännande från utskottet, en 

väldigt långtgående delegation. Det är sällan stora förändringar görs i 

detaljplaner även efter samrådsskedet. Delegationen innebär att det i praktiken 

blir en politiker, nämligen planutskottets ordförande som kommer att vara 

ensam ansvarig för hur detaljplaneringen i Värmdö blir under den närmaste 

mandatperioden, något som Miljöpartiet kraftigt reserverar sig mot. Det är 

också mycket märkligt att KD ska kunna ta beslut om planändringsärenden och 

avskriva ärenden som blivit inaktuella. Vem bestämmer vad som är inaktuellt? 

Det framgår inte av reglementet. Majoriteten hävdar att den långtgående 

delegationen inom planområdet sker för att snabba på planprocessen. Vår 

erfarenhet från de tidigare åren är inte att det är besluten i nämnden som har 

inneburit förseningar utan de har berott på långa ställtider mellan varje moment 

i planförfarandet. Vi står också inför en förändrad och något förenklad 

planprocess framöver vilket i sig borde innebära att planeringen kan gå fortare. 

Desto viktigare då att politiken får följa utvecklingen. Följaktligen yrkar vi på 

följande ändringar i reglementet och delegationsordningen för KS. 

 

1. Att formuleringen ”Kommunstyrelsen har rätt att besluta om 

områdesbestämmelser och planbesked då dessa innebär avsteg från 

gällande översiktsplan.” stryks.  

 

2. Att politiska sekreterare precis som tidigare ska få närvara vid 

nämndernas överläggningar. 

 

3. Att första stycket under punkt 5 under Ansvarsområden för samtliga 

nämnder stryks. 

 

4. Att under delegationsordningen stryka formuleringen att det mesta i den 

kommunala verksamheten är att beteckna som ren verkställighet. 

 

5. Att punkt 2.4 under avsnittet 2.2 i delegationsordningen Godkännande 

av förfrågningsunderlag vid upphandling av ej principiell karaktär ej 

ska vara på delegation till KD utan tas av nämnden. 

 

6. Att punkt 2.7 under avsnittet 2.2 i delegationsordningen Uppsägning 

eller hävning av avtal vid avtalsbrott för avtal om en kostnad av under 

5 miljoner kronor ej ska vara på delegation till KD utan tas av nämnden. 

 

7. Att punkt 2.12-2,20 ska delegeras till KSO och KD i förening 

 

8. Att punkt 3.1 och 3.6 under avsnittet Personalärenden ska tas av KSAU 
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och inte delegeras till KD. 

 

9. Att punkt 4.16, 4.17, 4.18A och B, 4.19, 4.20 ska tas av KSPU och inte 

delegeras till KD. 

 

10. Att 5.1 tas av KS och inte på delegation. 

 

11. Att 6.12 tas av KSPU och inte delegeras till KD. 

 

12. Att punkt 6.25 under avsnitt 6.4 tomträtter stryks.” 

 
Sändlista 

KF 

KLG 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0519 Kommunstyrelsen 2014-12-17 § 213 

Yttrande över väg 222 Skurubron 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Kontorets förslag till yttrande godkänns. 

2. Kommunstyrelsens presidium får i uppdrag att se över skrivningen i 

yttrandet för att stärka dess innehåll. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Inför uppförandet av en ny Skurubro år 2018-2022 har Trafikverket lämnat ut 

förslag till vägplan och miljökonsekvensbeskrivning för granskning under tiden 

24 november till 19 december 2014. Värmdö kommun är positiv till att en ny 

och kapacitetsstark förbindelse byggs men vill inte att den brukarfinansieras. 

Kommunen anser vidare att mer bullerskydd bör anläggas om det kan göra att 

tidsödande överklagande kan undvikas. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Yttrande över väg 222 Skurubron, 2014-12-03. 

Yttrande 

 
Yrkanden 

Malin Åberg-Aas (MP) yrkar att kommunstyrelsen antar Miljöpartiets förslag 

till yttrande som sitt eget: 

”Värmdö kommun kan se att efter det att den nya påfarten vid Björknäs 

öppnades har trafikflödet på 222 över Skurubron i rusningstimmen kraftigt 

förbättrats. Behovet av en ny bro är därför sannolikt inte nödvändig. Särskilt 

inte med ytterligare satsningar på att öka andelen som reser kollektivt från 

Nacka och Värmdö.  

 

Värmdö kommun anser också att vidare kollektivtrafikförbindelser till Värmdö 

bör detaljstuderas framöver och att det är sannolikt att en framtida förlängning 

av tunnelbanan till Nacka bäst går på en bro över Skurusundet. Värmdö 

Kommun anser att utredning om mer kapacitetsstark kollektivtrafik till Värmdö 

ska påskyndas. I utredningen ska redovisas med vilken framtida 

transportinfrastruktur som de nationella och regionala målen vad gäller 

jämställdhet, miljö, klimat, tillgänglighet samt ökning av kollektivtrafikandelar 

uppfylls bäst och vilka transportslag som är samhällsekonomiskt bäst. Hänsyn 

ska tas till förväntad inflyttning till Nacka och Värmdö fram till 2050. 

Vid byggandet av en ny Skurubro är det viktigt att kollektivtrafikfält finns i 

bägge riktningar. 

 

Värmdö kommun motsätter sig, med utgångspunkt i ett enigt 

kommunfullmäktiges ställningstagande, att broarna till två tredjedelar 
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finansieras av brukaravgifter. Kommunen är emot att resande över broarna, 

som är den enda kapacitetsstarka förbindelsen till östra Nacka och Värmdö, ska 

tvingas betala både trängselskatt och brukaravgift för resor i regionen. Ett 

motsvarade system finns inte på något annat håll i länet. Kommunen förordar 

en lösning där broarna enbart finansieras med trängselskatt.” 

 

Peter Frej (M) och Marie Bladholm (M) yrkar bifall till kontorets förslag till 

yttrande med tillägg att kommunstyrelsens presidium får i uppdrag att se över 

skrivningen i yttrandet för att stärka innehållet. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

Bladholm (M) m.fl., yrkande eller enlig Åberg-Aas (MP) yrkande och finner 

att styrelsen beslutar i enlighet med Bladholm (M) m.fl., yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande skriftliga reservation: 

”Miljöpartiet i Värmdö ser att efter det att den nya påfarten vid Björknäs 

öppnades har trafikflödet på 222 över Skurubron i rusningstimmen kraftigt 

förbättrats. Vi ser, precis som vi tidigare sagt, att behovet av en ny bro inte är 

nödvändig. Särskilt inte med ytterligare satsningar på att öka andelen som reser 

kollektivt från Nacka och Värmdö. Vi vill istället att de befintliga broarna 

renoveras. När nu ändå ett beslut att bygga bron är taget är det viktigt med de 

två kollektivtrafikfälten för att säkra en god framkomlighet för det hållbara 

resandet. Vi ser möjligheter till snara BRT-lösningar från Slussen till Mölnvik. 

 

Miljöpartiet vill vidare att kollektivtrafikförbindelser till Värmdö detaljstuderas 

framöver och att det är sannolikt att en framtida förlängning av tunnelbanan till 

Nacka bäst går på en bro över Skurusundet. Vi anser att en utredning om mer 

kapacitetsstark kollektivtrafik till Värmdö ska påskyndas. I utredningen ska 

redovisas med vilken framtida transportinfrastruktur som de nationella och 

regionala målen vad gäller jämställdhet, miljö, klimat, tillgänglighet samt 

ökning av kollektivtrafikandelar uppfylls bäst och vilka transportslag som är 

samhällsekonomiskt bäst för Värmdös ändamål. Hänsyn ska tas till förväntad 

inflyttning till Nacka och Värmdö fram till 2050. 

 

Det är viktigt att det statliga ansvaret för infrastruktur ligger fast. Miljöpartiet 

ser inte att infrastrukturutveckling som stimulerar till mer enskilt bilåkande för 

arbetspendling leder till det hållbara resandet. Samtlig trafikforskning visar att 

utbyggnad av motorvägar leder till ökat enskilt bilåkande något som inte är 

effektivt utnyttjande av vare sig väginfrastruktur, energianvändning för resande 

eller fordonsflottan. Med nuvarande bilpark och bränsleanvändning riskerar 

också klimatutsläppen från trafiken i Stockholms län att öka framöver trots att 

vi redan i dag ligger högt i statistiken över antal bilmil/invånare. 

 

Miljöpartiet är positivt till att biltrafiken i högre grad betalar för sin 

klimatbelastning i form av trängselavgifter och brukaravgifter. Goda exempel 

vad gäller brukarfinansiering av ny väginfrastruktur finns i Norge men om den 

typen av finansiering ska utökas i Sverige måste det bli tydligt när så ska ske 
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och inte användas ad hoc för att tränga sig i ledet vad gäller 

infrastrukturutveckling. Vi har i fullmäktige i Värmdö sagt nej till 

brukaravgifter på Skurubron, bland annat för att inga andra sådana lösningar 

finns i Stockholms län. Man hade kunnat tänka sig brukaravgifter i t ex såväl 

Söderledstunneln som Norra länken för att skapa utrymme för mer 

investeringar i kollektivtrafik.” 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Vänsterpartiet var ett av de partier som trots hårt motstånd, från framförallt 

moderaterna, genomförde försöket med trängselavgifterna och påföljande 

folkomröstning i Stockholm. 

Syftet med trängselavgifterna är att begränsa och sprida ut privatbilismen samt 

minska miljöskadliga utsläpp. 

De nu aktuella bilavgifterna/medfinansieringen för att bekostas en ny Skurubro 

har omvänt syfte, nämligen att öka bilismen och därmed utsläppen av 

växthusgaser. I stället för att vidta åtgärder för att uppnå de uppställda 

klimatmålen förvärrar nya stora motortrafikprojekt den nuvarande situationen. 

Vänsterpartiet menar att innan en ny bro byggs måste alla andra möjligheter 

först prövas. Nu kan vi se att efter att den nya påfartsrampen tagits i bruk har 

trafikflödet på väg 222 över Skurubron förbättrats. En större andel av framtida 

tillkommande transportbehov måste i större utsträckning än i dag ske med 

kollektivtrafik. På kort sikt måste detta ske med buss. På längre sikt med 

tunnelbana. Vänsterpartiet anser att tunnelbanans Nackaren förlängs till 

Orminge. På längre sikt bör också Värmdö trafikförsörjas med spårtrafik. 

 Åtgärder som relativt omgående kan öka kollektivtrafikens attraktionskraft är 

sittplatsgaranti i bussarna, fler infartsparkeringar i attraktiva lägen och tätare 

trafik är exempel på hur Värmdös kollektivtrafik på kort sikt kan göras mer 

attraktiv. 

För att minska bilberoendet måste samhällsplaneringen understödja detta. 

Koncentrerad bostadsbebyggelse i bra kollektivtrafiklägen, minskad 

arbetspendling genom fler arbetsplatser i kommunen och sammanhängande 

gång- och cykelvägnät är exempel på vad som kan göras för att minska 

bilberoendet. Införandet av brukaravgifter för att finansiera nya trafikleder 

menar vi är krångligt, orationellt och orättvist. Ett bättre alternativ är istället att 

höja drivmedelsskatterna.” 

 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0493 Kommunstyrelsen 2014-12-17 § 214 

Fyllnadsval till kommunstyrelsens planutskott (S) 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Mikael Lindström (S) väljs till ledamot och tillika 2:e vice ordförande i 

kommunstyrelsens planutskott. 

2. Annika Andersson Ribbing (S) väljs till ledamot i kommunstyrelsens 

planutskott. 

3. Jan-Olof Landqvist (S) väljs till ersättare i kommunstyrelsens 

planutskott. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 
 
Sändlista 

KS 

Valda 

Personalavdelningen 

Troman 
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Dnr 14KS/0493 Kommunstyrelsen 2014-12-17 § 215 

Fyllnadsval till kommunstyrelsens arbetsutskott (S) 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ärendet bordläggs. 

 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Sändlista 

KS 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-12-17 § 216 

Övriga frågor 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsen lägger informationen till handlingarna. 

 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Stellan Folkesson, kommundirektör och Monica Pettersson (M) redogör för sitt 

möte med polismästaren och ordföranden i polisstyrelsen angående 

Polismyndighetens nya organisation. 

 
Sändlista 

KS 

 

____________ 

 


